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Zápis z 6. jednání Komise protidrogové (KP) RMČ Praha 10, které se konalo dne 29. 4. 2024 
v budově Úřadu městské části Praha 10, od 18:00 do 19:30   

 
Jednání bylo zahájeno v 18:10 hodin. Jednání řídil předseda komise Mgr. Matěj Štěpánek, 
který přivítal přítomné členy a konstatoval, že komise je usnášeníschopná.   
 
Přítomni: Mgr. Matěj Štěpánek, JUDr. Jaromír Badin, Mgr. Michal Kočí, p. David Krůta, 
Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Stanislav Šimek, 
Mgr. Pavel Mareš, Mgr. Jan Žufníček,  
Nepřítomni: p. Mikuláš Pobuda, Mgr. Josef Zběhlík – omluveni  
 
Hosté: dle prezenční listiny  
 
 
Určení ověřovatele 
 
Předseda komise určil jako ověřovatele zápisu p. Davida Krůtu.  
 

1. Schválení programu 6. jednání KP 
 
Předseda komise přednesl návrh programu:   
 

1. Schválení programu 6. jednání KP  
2. Aktuální vývoj v „protidrogové“ legislativě ČR   
3. Problematika závislostního chování nezletilých – nikotin  
4. Aktuální informace z Protidrogové Komise Rady hl. m. Prahy  
5. Diskuse 

 
 

Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 

8 0 0 
 

 
2. Aktuální vývoj v „protidrogové“ legislativě ČR   
 

Předseda komise informoval o vývoji protidrogové legislativy. Od 6. 3. 2024 do 31. 12. 2024 
byly zařazeny dvě látky (HHC, THCP) na seznam zakázaných látek. Před tím byly informovány 
školy ze strany radního Mgr. Počarovského ve smyslu usnesení KP. Ze strany škol byla kladná 
odezva. Bylo by samozřejmě účelné, aby to samé dělal MHMP směrem ke svým školám. 
Prakticky by to mohlo vypadat tak, že by to zajišťoval magistrátní protidrogový koordinátor 
směrem ke koordinátorům jednotlivých MČ.  
U tohoto legislativního opatření se pak naplnilo to, z čeho byly obavy – prodejci reagovali 
náhradou jinými syntetickými látkami. Reakce vlády byla také předvídatelná – navrhují dalších 
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sedm na zakázaný seznam, a to natrvalo.  Otázka pro nás je, zda opět reagovat směrem 
ke školám.  
 
JUDr. Badin – vývoj legislativy. Tato vláda to komplikuje. Prodejci jsou díky tomu napřed 
prodávají HHC tak, že pouze prodejci dali přelepky na balíčky s HHC. Má informaci, že i jinde 
použili náš vzor, opsali dopis RAD Počarovského a rozeslali. Musíme též brát v potaz to, že další 
dopis či případné veřejné probírání tématu může přispět k propagaci (reklamě) těchto látek. 
 
Mgr. Žufníček – připomněl, aby se nezapomínalo na vytváření bezpečného prostředí, důraz, 
aby byl kladen na prevenci.    
 
PaedDr. Richterová Těmínová – problém je forma (bonbóny) a s tím spojený fakt, že 
zveřejněné seznamy s chemickými vzorci nikomu nic neřeknou (z řad laické veřejnosti).      
 
JUDr. Badin – je třeba reagovat jen na něco hodně nebezpečného.   
 
Mgr. Mareš – forma dopisu do škol je rozumné opatření, které nefunguje na bázi „kampaně“ 
(touto formou nevytváříme reklamu/propagaci), v novinách Prahy 10 by to bylo horší. 
Vymáhat to co je dané a psané. Všichni vnímáme, že okolo toho je legitimní politický střet.  
 
Mgr. Žufníček – Zájem ze strany škol je dobrý, informace na metodiky prevence nikdy není na 
škodu!   
 
Mgr. Počarovský – Různá kvalita metodiček (metodiků), spoustu z nich je kvalitní, mají zájem. 
Zpětná vazba k radnímu nedošla. Přenastavují spolupráci metodiků se zřizovatelem. Spíše 
tlačit na MHMP, aby fungoval koordinátor HMP.  
 
PaedDr. Richterová Těmínová – řešením by byly regulované obchody (pro Kratom) a nakonec 
by se tam přesunul i alkohol.  
 
Konstatováno, že dnes bude zcela určitě tento bod bez rozuzlení, spíše být připraveni, až to 
bude aktuální.  
 
Mgr. Počarovský – pro metodiky by bylo dobré to tematizovat na jejich pravidelném setkání. 
O to požádán Mgr. Žufníček. (Ten to přijímá, další setkání metodiků je asi 14. 5. 2024.) Budou 
je vést citlivou prací. Připomene se jim únorový dopis. Mgr. Žufníček to přenese koordinátorce 
metodiků školní prevence na Praze 10.  
 
 

3. Problematika závislostního chování nezletilých – nikotin 
 
I tento bod uvedl předseda komise. Cílem je otevřít debatu než něco vyřešit. Představena byla 
i odborná rešerše porovnávající obsah, chemické a zdravotní aspekty nikotinových sáčků, 
elektronických cigaret, vaporizérů a „klasických“ cigaret. Nikotinové sáčky jsou propagovány 
na sítích. Musí se kvůli tomu měnit školní řády. Jak k tomu přistoupit ve školách. Jsou to 
i vaporizéry? U laické veřejnosti je to adorovanější varianta, jelikož je to „zdravější“. Předseda 
se pak zabýval riziky.  
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JUDr. Badin – z hlediska fyzického zdraví je více nebezpečná běžná cigareta, z hlediska 
psychických závislostí je nikotinový sáček/žvýkací tabák horší variantou. 
 
Dále diskutovali: Mgr. Počarovský, Mgr. Žufníček, PaedDr. Richterová Těmínová, p. Krůta, 
Mgr. Kočí, JUDr. Badin.   
 
Mgr. Žufníček představil statistiky v rámci celopražských šetření, ze kterých opravdu vyplývá 
mírný nárůst dětí a mladistvých, které mají zkušenost s tzv. nikotinovými sáčky 
 
PaedDr. Richterová Těmínová – nezaměřovat se na jednotlivosti, řešit primární prevenci.   
 
JUDr. Badin – poslání je upozornit na to, že nejde jen o cigarety.  
 
Mgr. Počarovský – vysílat apely na MHMP, aby přitlačili na primární a selektivní prevenci.     
 
PaedDr. Richterová Těmínová – důležitý je signál, že sáčky jsou závislostním problémem, 
problematické je i dávkování.   
 
Změny školních řádů – podnět může dát zástupce zřizovatele – do škol to dostat 
prostřednictvím preventivních programů – certifikovaných; práce zřizovatele se školami.  
 
Centrum primární prevence by mohlo být konzultačním centrem pro školy – to se, ač 
neoficiálně, děje.  
 
Mgr. Počarovský – hodně naší komisi chybí protidrogový koordinátor, který by to školám 
zprostředkovával, a který by nám pomohl nejen tuto problematiku systémově uchopit. K tomu 
debata, která vedla k návrhu následujícího usnesení.  
 
Usnesení KP/06/01/2024 
 

 
Komise protidrogová  
 

I. Doporučuje Radě městské části Praha 10, aby v zájmu koordinace všech 
potřebných protidrogových aktivit intenzivně řešila obsazení pozice 
protidrogového koordinátora     

 
 
 

Výsledek hlasování:   
  Pro Proti Zdržel se hlasování 
 8 0 0 
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4. Aktuální informace z Protidrogové Komise Rady hl. m. Prahy  

 
Krom výše uvedené problematiky, obšírně rozebírané v předchozích bodech, se řeší místa pro 
nová nízkoprahová adiktologická centra na území hlavního města Prahy. Tato problematika je 
konfliktní, ale bez jejího vyřešení se Praha dál neposune a mohou ji čekat zásadnější problémy. 
 
Předseda komise dále informoval o možnosti postoupení komunálních témat a vstupů 
do celostátní politiky skrze osobu předsedy Komise protidrogové RHMP. 
 
 

5. Diskuse 
 

Nučická – problém se výrazně rozšířil, nyní se již nejedná primárně o problematiku 
adiktologické ambulance, nýbrž o dlouho přetrvávající problémy spjaté s danou lokalitou, jako 
např. zeleň, nevyužívání nebytových prostorů, bezpečnost, infrastruktura, apod.  

DROP IN s. r. o. nabídl setkání se sociálními pracovníky ÚMČ Prahy 10 a další aktivity, které 
povedou k pochopení služby a navázání spolupráce. 

Padl návrh, aby příští výjezdní jednání komise proběhlo právě v DROP INu.  

Předseda poděkoval všem přítomným za účast a jednání ukončil v 19:30 hodin.   
 
 
David Krůta       Mgr. Matěj Štěpánek     
ověřovatel zápisu       předseda Komise protidrogové   
 
Pavel Petřík        
tajemník Komise protidrogové  
 
 
V Praze 3. 6. 2024 
 


